



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



15-17 March 2007 | LUXEMBOURG
15-17 mars 2007 |

EUROPEAN | DROIT
LAW | EUROPÉEN

COPYRIGHT © Luxembourg City Tourist Office



With the support of/
Avec le soutien de:





Introduction





The European Law Commission is delighted to invite you to Luxembourg for this seminar on European Community law and its judicial protection.

Luxembourg is the home of the European Court of Justice and the Court of First Instance. These Courts ensure that EC law is applied and interpreted in a homogeneous and correct way throughout the 27 Member States of the European Union. Today there is hardly any area of law where EC law does not play a role, ranging from environmental law to competition law, from labour law to transport law and corporate law. Litigation at the European Courts follows its own rules and lawyers are well advised to familiarize with the system before relying on EC law or approaching the Courts.

Some authorities and judges may not yet be entirely familiar with EC law, especially in the new member states. The enforcement of EC law by national judges shall be one of the particular focus points of the seminar.

We have put together for you a programme with outstanding speakers active in this area both academically and in practice. The program includes a visit to the Courts and a unique opportunity to meet with Court members and personnel.

The Grand Duchy of Luxembourg is situated at the very heart of Europe, sitting snugly between France, Belgium and Germany. Its capital, Luxembourg, is a cosmopolitan city, home to a number of institutions of the European Union and also to a dynamic financial and banking centre numbering some 154 financial institutions. Luxembourg is not only a proud holder of UNESCO ranking as a world class cultural heritage site, it is also the European Capital of Culture 2007.

You will be able to witness some of the surprises and special events – it goes without saying- in the best AIJA Spirit.

La Commission de droit européen a le plaisir de vous inviter à Luxembourg à un séminaire sur le droit communautaire européen et sa protection judiciaire.

Luxembourg est le siège de la Cour de justice des Communautés européennes et du Tribunal de première instance. Ces juridictions assurent l'application et l'interprétation d'une manière homogène et correcte du droit communautaire dans les 27 Etats membres de l'Union européenne. Actuellement, il n'y a quasiment aucun domaine du droit dans lequel le droit communautaire ne joue un rôle, que ce soit du droit de l'environnement au droit de la concurrence, du droit du travail au droit des transports et au droit des sociétés. Les litiges devant les juridictions européennes suivent des règles qui leur sont propres et les avocats seraient bien avisés de se familiariser avec le système avant d'invoquer le droit communautaire ou de saisir ces juridictions.

Certains juges et autorités peuvent ne pas être encore suffisamment initiés au droit européen, en particulier dans les nouveaux Etats membres. L'application du droit communautaire par les juges nationaux sera un des points phare du séminaire.

Nous avons mis au point pour vous un programme avec des conférenciers extérieurs actifs dans ce domaine tant au niveau académique qu'en tant que praticiens. Le programme comprend une visite des juridictions communautaires et offre une opportunité unique de rencontrer les membres de celles-ci.

Le Grand-Duché de Luxembourg est situé au cœur de l'Europe entre la France, la Belgique et l'Allemagne. Sa capitale, Luxembourg, est une ville cosmopolite, un des sièges officiels de l'Union européenne mais également une place financière et bancaire dynamique de 154 instituts. Luxembourg peut s'enorgueillir d'être classée au patrimoine culturel mondial de l'UNESCO. C'est aussi la Capitale européenne de la Culture 2007.

Vous pourrez vivre quelques surprises et événements particuliers – et bien sûr – dans le meilleur esprit de l'AIJA.

Programme

Thursday, 15 March 2007

- 18.00 Welcome and registration, Hotel "Le Royal"
- 19.00 Cocktail offered by the City of Luxembourg, Musée d'Histoire de la Ville de Luxembourg, 14, rue du St-Esprit
- 20.00 Optional Dinner: Restaurant "Batucada", Luxembourg, 1, Plateau du St- Esprit

Friday, 16 March 2007

Venue: European Court of Justice, Kirchberg/Luxembourg

- 08.15 Bus departure from the "Grand Hotel Victor Hugo" and then the Hotel " Le Royal"
- 09.00 Opening of the Seminar and Welcome Addresses**
Christian Lundgren, President of AIJA
Laura Parret, President of the European Law Commission of AIJA
- "The ECJ and the CFI"**
Chairperson: **Laura Parret**, President of the European Law Commission of AIJA
- 09.15 Presentation and guided tour at the ECJ (Press Service)**
- 10.45 Coffee break
- 11.15 Practice and procedure before the CFI**
Dr. Hans Peter Nehl, référendaire Cabinet of Judge Azizi, Court of First Instance
- 11.45 Overview of the different Actions: general**
Martin Johansson, former référendaire, Senior Counsel, Vinge Law Firm, Brussels
- 12.15 Lunch in the company of members of the European Courts and their Cabinets
- "The National Courts"**
Chairperson: **Christopher Vajda**, QC, Monckton Chambers, former President of the European Law Commission
- 14.15 Relationship between the ECJ and National Courts; duties of National Courts: recent developments, trends**
Prof. Dr. Linda Senden, Tilburg University, The Netherlands
- 14.45 Judicial protection of individuals: Community Law remedies in National Courts**
Christopher Vajda, QC, Monckton Chambers
- 15.15 Coffee Break
- 15.45 Enforcing compliance with EC Law against Member States, state liability issues**
Carsten Vennemann, Heuking Kühn Lüer Wojtek, Brussels

16.15 Preliminary Procedure: principles and developments, relationship with other Actions

Prof. T. Tridimas, former référendaire, Barrister, Sir John Lubbock Chair for Banking Law London, College of Europe, Bruges

16.45 Discussion and Closing of the Day

- 17.15 Bus departure to the hotels "Grand Hotel Victor Hugo" and "Le Royal"
- 20.00 Dinner offered by the Banca del Gottardo, Abbaye de Neumünster, Luxembourg, 28, rue Münster

Saturday, 17 March 2007

Venue: Hotel Le Royal, Luxembourg

"Access to the Community courts for individuals"

Chairperson: Georg Berrisch, Covington & Burling, Brussels

- 9.15 Judicial protection of individuals: general overview on direct actions at ECJ and CFI:**
Laura Parret, Tilburg University, Simmons & Simmons, Brussels
- 9.45 Access to Court and judicial protection: the current debate**
Dr. Angela Ward, Barrister of the Middle Temple
- 10.15 Discussion**
- 10.45 Coffee Break
- 11.00 The case-law as a source of law, finding the information and working with it, understanding the case-law**
Tristan Baumé, référendaire, Cabinet of Judge Meij, Court of First Instance, former Assistant Professor at College of Europe, Bruges
- 11.30 Practice and pitfalls: EC law in daily practice: perspective of an experienced litigator**
Georg Berrisch, Partner, Covington & Burling
- 12.00 Practice and pitfalls: EC law in daily practice: panel discussion, new member states, national experiences**
- 12.45 Closing of the Seminar**
- 13.00 Lunch, Hotel "Le Royal"
- 14.30 Meeting of the European Law Commission**
- 15.00 Optional: guided visit to Musée d'Art Moderne Grand-Duc Jean (MUDAM), Luxembourg, 3, Park Drëi Eechelen.

Programme

Jeudi 15 mars 2007

- 18.00 Bienvenue et inscription à l'hôtel « Le Royal »
- 19.00 Cocktail de bienvenue offert par la ville de Luxembourg, Musée d'Histoire de la Ville de Luxembourg, 14, rue du St-Esprit
- 20.00 Dîner facultatif : Restaurant « Batucada », Luxembourg, 1, Plateau du St-Esprit

Vendredi 16 mars 2007

Rendez-vous à la Cour de justice des Communautés européennes, Kirchberg/Luxembourg

- 08.15 Départ en bus du « Grand Hôtel Victor Hugo », puis de l'hôtel « Le Royal »
- 09.00 **Ouverture du séminaire et discours de bienvenue**
Christian Lundgren, Président de l'AIJA
Laura Parret, Présidente de la Commission de droit européen de l'AIJA
- « La CJCE et le TPI »
Présidence : **Laura Parret**, Présidente de la Commission de droit européen de l'AIJA
- 09.15 **Présentation et visite guidée à la CJCE**
- 10.45 Pause café
- 11.15 **Pratique et procédure devant le TPI**
Dr. Hans Peter Nehl, référendaire du Cabinet du juge Azizi, Tribunal de première instance
- 11.45 **Aperçu des différentes actions judiciaires**
Martin Johansson, ancien référendaire, Senior Counsel, Vinge Law firm, Bruxelles
- 12.15 Déjeuner en présence des membres de la Cour de justice des Communautés européennes et du Tribunal de première instance ainsi que de leurs cabinets

« Les juridictions nationales »

Présidence : **Christopher Vajda**, QC, Monckton Chambers, ancien Président de la Commission de droit européen de l'AIJA

- 14.15 **Relations entre la CJCE et les juridictions nationales ; attributions des juridictions nationales : développements récents, orientations**
Prof. Dr. Linda Senden, Université de Tilburg, Pays-Bas
- 14.45 **Protection juridique des particuliers : recours au droit communautaire devant les juridictions nationales**
Christopher Vajda, QC, Monckton Chambers
- 15.15 Pause café
- 15.45 **Respect du droit communautaire par les Etats membres, litiges en responsabilité de l'Etat**
Carsten Vennemann, Heukíng Kühn Lüer Wojtek, Bruxelles

- 16.15 **Renvoi préjudiciel : principes et développements, interaction avec les autres actions judiciaires**
Prof. T. Tridimas, ancien référendaire, Barrister, Sir John Lubbock Chair for Banking Law Londres, College of Europe, Bruges

16.45 Discussion et clôture

- 17.15 Départ en bus vers les hôtels « Grand Hôtel Victor Hugo » et « Le Royal »
- 20.00 Dîner offert par la Banca del Gottardo, Abbaye de Neumünster, Luxembourg, 28, rue Münster

Samedi 17 mars 2007

Rendez-vous : Hôtel « Le Royal », Luxembourg

« Accès aux juridictions communautaires pour les particuliers »
Présidence : **Georg Berrisch**, Covington & Burling, Bruxelles

- 09.15 **Les recours judiciaires des particuliers : aperçu général des actions directes devant la CJCE et le TPI**
Laura Parret, Université de Tilburg, Simmons & Simmons, Bruxelles
- 09.45 **Accès aux juridictions communautaires et à la protection juridique : les débats actuels**
Dr. Angela Ward, Barrister of the Middle Temple
- 10.15 **Discussion**
- 10.45 Pause café
- 11.00 **La jurisprudence comme source du droit, comment trouver l'information et l'utiliser, la bonne compréhension de la jurisprudence**
Tristan Baumé, référendaire, Cabinet du juge Meij, Tribunal de première instance, former Assistant Professor at College of Europe, Bruges
- 11.30 **Pratique et pièges : le droit communautaire dans la pratique quotidienne : point de vue d'un avocat expérimenté**
Georg Berrisch, Associé, Covington & Burling
- 12.00 **Pratique et pièges : le droit communautaire dans la pratique quotidienne : panel de discussion, les nouveaux Etats membres, les expériences nationales**
- 12.45 **Clôture du séminaire**
- 13.00 Déjeuner à l'Hôtel « Le Royal »
- 14.30 **Réunion de la Commission de droit européen**
- 15.00 Facultatif : visite guidée du Musée d'Art Moderne Grand-Duc Jean (MUDAM), Luxembourg, 3, Park Drëi Eechelen.

Administration

Venue of the Seminar

Friday: Court of Justice of the European Communities

Bld. Konrad Adenauer - L-2925 Luxembourg

Tel.: +352 4303 3357

Saturday: Hotel "Le Royal"

12, Bld. Royal - L-2449 Luxembourg

Tel.: +352 24 16 16 1

Language - Number of participants - Cancellation

The Seminar will be held in English and in French without simultaneous translation. The number of participants is limited. Enrolment takes place on a first-come, first-served basis. The organisers reserve the right to cancel or modify the Seminar. In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant.

Registration Fees

The registration fee includes attendance at the Seminar, documentation, coffee breaks, cocktail on Thursday, Lunch and Dinner on Friday and Lunch on Saturday.

The accompanying persons' fee includes the Cocktail on Thursday and Dinner on Friday and a Guided Tour through Luxembourg on Friday afternoon.

Registration Fees	← 16-02-2007	→ 16-02-2007
Speaker	295 EUR	295 EUR
AIJA Members < 35	295 EUR	420 EUR
AIJA Members ≥ 35	345 EUR	420 EUR
Non-Member	420 EUR	495 EUR
Accompanying person	150 EUR	150 EUR

Optional

Thursday cocktail (offered)

Thursday dinner *Individual payment on the spot* 50 EUR - all inclusive

City guided tour for the accompanying persons - included

Guided visit to Musée d'Art Moderne Grand-Duc Jean (Mudam) - payment on the spot

Payment

Payment should be transferred in EUR with no cost to the organisers to the following account:

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLULL

Fortis Banque Luxembourg - Agence « Royal Monterey », 27, avenue Monterey, L-2163 Luxembourg - Ref: AIJA "LUXEMBOURG"

Accommodation is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at special rates at the hotel conditions indicated below. These rooms will be held only until **22 February 2007**.

Hotel "Le Royal" - (Seminar Venue)

12, Bld. Royal

L-2449 Luxembourg

Tel.: +352 24 16 16-1 / Fax: +352 22 59 48

Single Room: 196 EUR - Double Room: 196 EUR (including breakfast)

"Grand Hôtel Victor Hugo"

3 & 5, Avenue Victor Hugo

L-1750 Luxembourg

Tel.: +352 26 27 440 / Fax: +352 26 86 47 30

Single Room: 150 EUR - Double Room: 150 EUR (including breakfast)

Hotel "Victor Hugo"

2, Avenue Victor Hugo

L-1750 Luxembourg

Tel.: +352 26 27 38 0 / Fax: +352 26 27 05 07

Single Room: 95 EUR - Double Room: 110 EUR (including breakfast)

Reservations must be made with the hotel directly quoting AIJA

Dress Code: Business (working sessions) and smart casual (evening programme).

Lieu du séminaire

Vendredi: Cour de justice des Communautés européennes

Bld. Konrad Adenauer - L-2925 Luxembourg

Tel.: +352 4303 3357

Samedi: hôtel "Le Royal"

12, Bld. Royal - L-2449 Luxembourg

Tel.: +352 24 16 16-1

Langue - Nombre de participants - Annulation

Le séminaire se déroulera en anglais et en français sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. L'inscription est effectuée par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

Frais d'inscription

Les **frais d'inscription** comprennent la participation aux travaux scientifiques du séminaire, la documentation, les pauses-café, le cocktail le jeudi, le déjeuner et le dîner le vendredi et le déjeuner le samedi.

Les frais d'inscription des accompagnants comprennent le cocktail le jeudi, le dîner le vendredi et une visite guidée de la ville de Luxembourg le vendredi après-midi.

Frais d'inscription	← 16-02-2007	→ 16-02-2007
Orateur	295 EUR	295 EUR
Membre AIJA < 35	295 EUR	420 EUR
Membre AIJA ≥ 35	345 EUR	420 EUR
Non Membre AIJA	420 EUR	495 EUR
Accompagnant	150 EUR	150 EUR

Facultatif

Cocktail de jeudi (offert)

Dîner du jeudi *paiement sur place* 50 EUR - tout compris

Visite guidée de la ville pour les accompagnants - inclus

Visite guidée du Musée d'Art Moderne - paiement sur place

Paiement

L'inscription ne sera enregistrée qu'après paiement. Le **paiement** doit être effectué en EUR, sans frais pour les organisateurs, au compte suivant:

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLULL

Fortis Banque Luxembourg - Agence « Royal Monterey », 27, avenue Monterey, L-2163 Luxembourg - Ref: AIJA "LUXEMBOURG"

Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription. Un nombre limité de chambres a été réservé. Les hôtels repris ci-dessous offrent des prix préférentiels aux participants au séminaire et aux accompagnants jusqu'au **22 février 2007**.

Hôtel "Le Royal" - (Lieu du séminaire)

12, Bld. Royal

L-2449 Luxembourg

Tél.: +352 24 16 16-1 / Fax: +352 22 59 48

chambre simple: 196 EUR – chambre double: 196 EUR (petit-déjeuner inclus)

"Grand Hôtel Victor Hugo"

3 & 5, Avenue Victor Hugo

L-1750 Luxembourg

Tél.: +352 26 27 440 / Fax: +352 26 86 47 30

chambre simple: 150 EUR – chambre double: 150 EUR (petit-déjeuner inclus)

Hôtel "Victor Hugo"

2, Avenue Victor Hugo

L-1750 Luxembourg

Tél.: +352 26 27 38 0 / Fax: +352 26 27 05 07

chambre simple: 95 EUR – chambre double: 110 EUR (petit-déjeuner inclus)

Les réservations doivent être faites directement auprès des hôtels. Référence à mentionner: AIJA

Tenue vestimentaire : tenue de ville (séances de travail) et décontractée chic (programme du soir).

REGISTRATION FORM – BULLETIN D'INSCRIPTION

CITY LUXEMBOURG: 15–17 MARCH 2007

To be returned before 16 February 2007 to /A retourner avant le 16 février 2007 à :
Association Internationale des Jeunes Avocats • Avenue Louis Lepoutre 59/20 - 1050
Bruxelles - Belgium • Fax +32-2-347.55.22 - email : Fchaoui@aija.org Or register online
at www.aija.org - enregistrez-vous en ligne sur www.aija.org

Name – Nom

Law firm / Cabinet

Address – Adresse

Tel. / Tél. Fax:

E-mail:

Date of birth – Date de naissance

Identity Card or Passport Number (for access at the Court Building) / N° de votre carte d'identité ou
n° de passeport (pour accéder au bâtiment de la Cour):

Please also bring your ID card or passport for access to the court building / Veuillez prendre votre C.I ou passe-
port pour accéder au bâtiment de la Cour.

Accompanying persons – Accompagnants

First AIJA Event? – Premier événement AIJA ? : Yes – Oui No – Non

Registration Fees – Frais d'inscription

<= 16.02.07 > 16.02.07

<input type="checkbox"/> Speaker - orateur	295 EUR	295 EUR
<input type="checkbox"/> AIJA Members - membre AIJA < 35	295 EUR	420 EUR
<input type="checkbox"/> AIJA Members - membre AIJA ≥ 35	345 EUR	420 EUR
<input type="checkbox"/> Non AIJA Members - non Membre AIJA	420 EUR	495 EUR
<input type="checkbox"/> Accompanying persons - accompagnant	150 EUR	150 EUR

Donation to / à SOS Avocats-Lawyers Emergency Defense Committee

TOTAL

EUR

Please tick the box if you want to participate at one of the following activities / veuillez svp mettre
une croix si vous souhaitez participer à l'une des activités suivantes:

Optional / Facultatif

- Thursday cocktail (offered) / Cocktail de jeudi (offert)
- Thursday dinner: individual payment on the spot 50 EUR - all inclusive /
Dîner du jeudi: paiement sur place 50 EUR - tout compris
- Friday: city guided tour for the accompanying persons - included /
Vendredi : visite guidée de la ville pour les accompagnants - inclus
- Saturday: guided visit to Musée d'Art Moderne Grand-Duc Jean (Mudam) - payment on the spot /
samedi : visite guidée du Musée d'Art Moderne - paiement sur place
- I attach proof of payment by bank transfer to the following account. The payee is not liable for
any charges.

Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N°

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLULL

**Fortis Banque Luxembourg - Agence « Royal Monterey », 27, avenue Monterey, L-2163 Luxem-
bourg - Ref: AIJA "LUXEMBOURG"**

PAYMENT VISA / MASTERCARD

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard/Eurocard) of the amount
of EUR (+20 EUR for bank costs per registration)

J'autorise l'AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard/Eurocard)

de EUR (+20 EUR de frais bancaires par inscription)

Credit card Number:

Exp. Date:

Security Code:

(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel - les 3 derniers chiffres qui sont imprimés au
verso du support de la carte de crédit dans le panel de signature)

Booking must be made directly with the hotels / Les réservations d'hôtel doivent être effectuées
directement auprès des hôtels.

Date Signature



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



ORGANIZING COMMITTEE – COMITE D'ORGANISATION

KOOPS Barbara

Etude Koops & Pereira
99, Grand-Rue
L-1661 Luxembourg
Tel 352-46.44.88
Fax 352-46.44.94
Email kooops-pereira@pt.lu

PARRET Laura

Simmons & Simmons
Avenue Louise 149/16
B-1170 Bruxelles
Tel 32-2-542.09.60
Fax 32-2-542.09.61
Email laura.parret@simmons-simmons.com

PEREIRA João Nuno

Etude Koops & Pereira
99, Grand-Rue
L-1661 Luxembourg
Tel 352-46.44.88
Fax 352-46.44.94
Email kooops-pereira@pt.lu

VENNEMANN Carsten

Heuking Kühn Lüer Wojtek
Avenue Louise 140
B-1050 Bruxelles
Tel 32-2-646.20.00
Fax 32-2-646.20.40
Email c.vennemann@heuking.de

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION GLOBALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. A TRAVERS UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOYER, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

INTRIGUÉ PAR LES PROBLÈMES QUI TOUCHENT AU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES DONNÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS EN DROIT DES AFFAIRES ? L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA DONNE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS VUES ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DE PAR LE MONDE ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES, QUE L'AVOCAT DU 21ÈME SIÈCLE DOIT POUVOIR GÉRER. EN REJOIGNANT L'AIJA VOUS BÉNÉFICIEREZ DE LA CONTRIBUTION DE ET DE DISCUSSIONS AVEC DES COLLÈGUES SUR PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE DONNONS PAS COURS - NOUS « PARTAGEONS, APPRENNONS ET PROFITONS ».

TOUT EN DÉFENDANT CES PRINCIPES QUI FORMENT UNE PART ESSENTIELLE DES PROFESSIONS JURIDIQUES DE PAR LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED TO BUILD AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF AND DISCUSSIONS WITH COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" - WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

LUXEMBOURG

[Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law]

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.

